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Spm. nr. 1560 til sbriftlig besvarelse fra storibgsrepresentant Torgeir Træidal 
- Konsortiet Boalwir BA 

Representanten Torgeir Trældai har stilt higende spørsmål: 

Kan statmddm redegiwe for kua statlige mynd&keter har foretatt seg i saken vedrwende 
innui&eIse au rmtefi.e lån, innhenting au dokzcmentasjon samt oppf&ing av forfalk kmu 
overfor Konsortlet Boaluvir BA, og eymtuelt hvilken imta% som er ansvariig for det 
lflpende ti@ med at ofitliga ldn til samme brarrsje eller lignende, tPlbakebetales? 

Etableringen av konsortiet Boalwir BA kom på bakgrunn av de utfordringer man i lang 
tid hadde hatt vedrørende slakting og omsetning av reinkjøtt. Da selskapet ble etablert i 
2004, hadde slakteriene store lagre med reinkjøtt, og reineierne hadde av den gmnn 
problemer med å få levert rein til slakting. Dette gjorde også arbeidet med 
reintallstilpasningen i P i ~ m a r k  vanskelig. 

Formålet med etableringen var at selskapet skulle fungere som et landsdekkende 
salgslag for reineierne. Hovedrnålsettingen var å etablere flere omsetningsledd for 
reinlj&t og arbeide for at reineierne B k  høyere avkastning på sine råvarer. Det var 
næringen seiv som tok initiativ til etablewen av salgslaget Ved etableringen hadde de 
rundt 250 medlemmer, hvor de fleste var reineiere fra Finnmark. 

I sin funksjonstid mratte Konsortiet Boaiwir BA på en rekke utfordringer. En særlig 
utfordring var å fylle inngåtte leveringsavtaler. For å møte denne utfordringen, la 
foretaket om sin strategi og gikk inn på eiersiden i slakteri- og videreforedling* 
bednfter. 
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Aktiviteten i konsortiet Boalwir BA har i vesentlig grad blitt finansiert over 
reindriftsavtalen, enten via tUskudd/lån innvilget av styret for Reindriftens 
utviklingsfond (Run eller som tilskudd fra Verdiskapingsprogrammet for rein. 

Initiativet til å etablere selskapet kom fra reindriftsneeringen selv med det formål å få til 
et mer effektivt system for slakiing og omsetning av reinlrjstt. Myndighetene valgte å 
gå inn med offentlige midler i dette prosjektet ut fra den klare hensikt å få en 
bærekrafiig reindriftsnæring. Dette innebar at man &i etableringen som en mulighet til 
å styrke avsetningen av rein&& og dermed bedre markedssituasjonen. En sentral 
målsetting for myndighetenes medvirkn'ig var å få ned reintallet i områder der dette er 
for hqt. 

Også i denne type prosjekter er det Mare rutiner og regler som skal fdges bide når 
swtte skal vurderes og i selve oppfdgingen av prosjektet Reindriftsforvaltningen, som 
sekretariat for styret i RUF, står for saksbehandlingen og felger opp de prosjekter som 
RUF-styret har behandlet. Økonomiregelverket for staten samt regelverket som er 
utarbeidet for de aktuelle ststteordniiene, legges i denne sammenheng til grunn. 

I fdge Reindrjftsforvaltningen er saken med Boalwir BA spesiell og skiller seg ut fra 
lignende saker der fondet har bidratt med lån. Det normale er at gi& lån biir betalt 
tilbake. 

I dette tilfellet har låntakeren ikke betatt tilbake, og etter hvert heller ikke besvart 
henvendelser fra Reindr&dorvaltningen. Omtrent samtidig som fm& avdrag forfalt til 
betaling, kom det saknad fra selskapet om å få omgjort tidiigere lån til tilskudd. Fm 
ReindrMorvaitujngen tok denne mknaden under behandling, ba de om å få ettersendt 
b1.a. regnskapsapporter og strategiplan for arbeidet med å slyrke egenbaphien i 
selskapet. Det kom ikke noen tilbakemelding fra selskapet på denne henvendelsen, til 
tross for flere purringer. Manglende tilbakemelding fra selskapet har derfor fm-t til at 
det ikke har vært mulig å få en fullstendig oversikt over utvikkgen og hvordan midlene 
er brukt. Dette er også bakgrunnen for at Landbruks- og matdepartementet ga 
Reindriffssjefen fdmakt til å begjere selskapet konkurs. Formålet med en 
konkursgjennomgaqg er å fa en nadvendig oversikt over situasjonen både når det 
gjelder innfordrhgsmuiigheter og eventuelie brudd på lover og regler. 

Gjennom konkursbehandlingen msker jeg å få kartlagt alle forhold i denne saken. 

Ut fra det som er sagt ovenfor, er det på nåvaerende tidspunkt ikke mulig eller 
hensiktsmessig for meg å gå mer detaljert inn i saksforholdene. Jeg vil imidleriid 
understreke at jeg vil Eelge saken meget mye i tiden framover. 

Med d sen 

/--3LL 
Lars Peder Brekk 


